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Program pro náš život

V únoru letošního roku vydal papež František tento program na postní
dobu, ale myslím si, že by bylo krásné, kdyby se nám jednotlivé body
dařily plnit po celý rok, po celý náš život. 
Tak nám všem přeji požehnané Velikonoce a hodně sil v plnění tohoto
programu!

Vítek Oplatek a HALAHOJ

Zprávy a fotky 
z proběhlých akcí
Rozhovor               
 s Mončou
Krškovou               
 a Michalem
Zábršem
Co se chystá
Charitativní
čajovna

CO NAJDETE V
TOMTO ČÍSLE?

Usmívej se. --- Děkuj (i když nemusíš). --- Řekni druhému, že ho máš rád.
Radostně pozdrav lidi, které potkáváš každý den. --- Vyslechni povídání
druhého bez posuzování, s láskou. --- Zastav se, abys pomohl.
Povzbuď někoho. --- Uznej úspěchy a kvality druhého.
Odděl to, co nepoužíváš, a daruj druhému. --- Pomoz někomu, aby si mohl
odpočinout. --- Napomeň s láskou, nemlč ze strachu.
Buď jemný a citlivý k těm, které máš kolem sebe. --- Ukliď nebo vyčisti
nějaký nepořádek doma. --- Pomoz druhému překonat jeho potíž.
Zatelefonuj nebo navštiv své rodiče (nebo někoho osamělého).



Stalo se
Od podzimního vydání
Zpravodaje se uskutečníly dvě
víkendovky pro mladší děti - 158
a Madagaskar.
Ani mladší studenti KG nezůstali
ochuzeni - vyjeli na Divoký západ
na víkendovku Nespoutaní.
Starší studenti se vypravili do
Říše snů.

V listopadu jsem
uspořádali již
třetí ročník
festivalu her pro
rodiny s dětmi -
Kostkohraní.
Zúčastnilo se ho
kolem 1 000 lidí.

Říjnová brigáda
na Strojatíně se
nesla v duchu
výroby ptačích
budek, stavby
venkovního
skladu na lavičky
a úklidu areálu.

Večer 16. 11.
patřil tajemným
Stínadlům. V
ulicích
židovského
města se
proháněla více
než stovka
aspirantů na
Velkého Vonta.
Tím byl nakonec
zvolen Antotín
Lopuch Hess.

Po době covidové se opět obnovily
předvánoční a předvelikonoční dílničky
v Infocentru JE Dukovany, které má
Halahoj na starost. 

Od podzimu proběhly také
třídní teambuildingy pro
všechny třídy nižšího
gymnázia. Pro mladší
studenty je chystají týmy
složené  ze studentů
vyššího gymnázia. 
Každá třída prožije během
školního roku dvě tyto akce.



Oslavy Halahoje
Poslední tečkou za oslavami 20 let Halahoje byla
mše a oslavy v aule 2. 12. 2022.
Během večera se vzpomínalo na lidi, kteří
Halahojem prošli a utvářeli ho. Mimo jiné
vystoupilo několik hostů (Pavel Pokorný, Hanka
Linhartová a Ondera Herzán), přišli Rychlé šípy, křtil
se nový Almanach Halahoje a na závěr se vše
dobře zajedlo na rautu.
Děkujeme za ten povedený večer!

Posledních

pár kusů

Almanachu

Halahoje je

k dostání

u Vítka. 



Stalo se
Již tradičně se konal Silvestr     
v Naloučanech, na kterém se
sešla mladší i starší
generace Halahoje.
V lednu se podařila obnovit
tradice Fotbalové noc dni ve
formě Fotbalové dvanáctky -
hrálo se krásných 12 hodin.

7. 1. 2023 proběhla 11. Valná hromada Halahoje, na
které se volilo nové vedení Halahoje na roky 2023/2024.
Předsedou byl opět zvolen Vítek Oplatek,
místopředsedkyní se stala Hanka Milostná.
Členové vedení: Bibi Dočkalová, Monika Paločková,
Vojta Palát, Julča Šislerová, Michal Vašíček,
Honza Menšík, Vašek Hess.
Revizní komise: Zdeněk Žanda, Maruška Bendová,
Šimon Benda.
Zástupci studentů KG: Monika Bednářová, Jáchym Šisler,
Vít Oplatek ml.

Na konci ledna se
uskutečnilo další
školení pro naše
mladé instruktory,
které vedl Honza
Burda.
V únoru jsme pořádali
Dětský karneval, na
kterém se hrálo            
i divadlo Pojďte pane,
budeme si hrát.

O jarních prázdninách se
vydala skupina odvážných
horalek a horalů na Zimní
expedici do Beskyd, kde
vystoupali na Lysou horu.
Na konci března se
účastníci Detektivky
snažili vyřešit případ
vraždy v rodině.



Monika Kršková

Představujeme
hlavní vedoucí
táborů

Jak ses dostala k Halahoji?
Tak trochu náhodou jsem se přihlásila na víceletej
gympl na KG a byla to ta nejlepší volba, kterou jsem
mohla udělat. Pravidelně jsem chodila na třídní
teambuildingy, ale o Halahoji jsem věděla spíš tak
okrajově. Ke zlomu došlo, když jsem poprvé jela na
tábor Halahoje Excalibur. Ve stanu jsem byla se
svou spolužačkou Pájou, se kterou jsme se hodně
skamarádily. A protože jsme nebyly úplně
pořádkumilovné, tak vzniknul i pojem „squaterská
symbióza“, který přesně vyjadřoval naše
harmonické soužití v jenom stanu plném
zmuchlaných věcí. Ti, co byli někdy na táboře,
určitě pochopí, že udržet pořádek ve stanu není
nejsnazší. :) Postupem času jsem v Halahoji
poznala velkou spoustu skvělých lidí a začala jezdit
na různé akce. Díky akcím Halahoje i vznikla naše
skvělá parta spolužaček s pracovním názvem
„Svatá čtveřice a Tejča“. 

Čím se v Halahoji zabýváš?
Hlavně dřív jsem jezdila jako účastník na tábory,
víkendovky, IN.VÍ.čka, RVVZ a CVVZ, zimní
expedice a Mrákotínské brigády a další.                 
 A postupem času jsem začala na některých
akcích fungovat i jako instruktorka. Mám na akce
skvělé vzpomínky. Vzpomínám i na to, jak naše
třída na KG začala spolupráci s Michlem Kody
Kyslickym, který zaštiťuje organizaci Chuť
pomáhat. Tehdy jsme na KG zorganizovali první
charitativní kavárnu. Letos s organizačním týmem
pořádáme pod Halahojem příměstský tábor. Na
příměšťák se moc těším a jsem zvědavá, jestli
účastníci vyřeší detektivní případ ze záhadné
Zootropole.

 

Co tě na Halahoji baví?
Na Halahoji se mi hrozně líbí ty vztahy a ta
specifická atmosféra. Vždycky když jedu na
nějakou akci, tak na mě úplně dýchne taková
přátelskost a uvolněnost. Halahoj je plný lidí, kteří
se nebojí si ušpinit ruce, pomáhat druhým,
naslouchat si a ještě se u toho dobře bavit.           
 A celkově mám ráda, když můžu vystoupit ze svojí
komfortní zóny. Člověk se dostane k zajímavým
věcem a ledacos si i zkusí. Nebo jste se snad
někdy dřív vyfotili na konci února ve sněhu             
 v plavkách? Anebo letěli jste někdy zatopeným
lomem v lodí? Pro mě je Halahoj prostě srdcovka.



Honza Menšík

(Ne)všední šílenosti

Letošní Zimní expedice v Beskydech pro mě byla trochu jiná,
a to díky nevšedním zážitkům, na první pohled zbytečným.
No, posuďte sami.

Pán středního věku s cigaretou stojí u nádraží a telefonuje. Znenadání kolem něj postupně probíhá pět
kluků, navzájem se hecují, jeden má v ruce mobil se stopkami, popohání ostatní a ukazuje cestu. Pán tomu
nevěnuje velkou pozornost, dokud kolem něj neproběhne stejná skupina za dvě minuty znovu, tentokrát     
 z druhé strany. My jsme však navzdory své únavě udržovali stejné tempo a jeden za druhým jsme zmizeli
za rohem podchodu - museli jsme totiž stihnout vlak. Onen pán mezitím vyndal cigaretu z úst a nechápavě
se za námi díval. To už však zdoláváme poslední schody a vbíháme do osobního vlaku a se slovy “dobrá
práce” se plácáme po zádech. Tím vlakem jsme totiž přijeli, nechali jsme ve voze všechny své věci a kvůli
zpoždění jsme měli pouze 8 minut na to, abychom se osobně podívali na dům vzdálený půl kilometru od
nádraží, kam jsem ještě jako malý Honza jezdil.

Nebo bych uvedl jinou ,,šílenost”. Týden před Vánocemi, kdy mrzlo a napadla kupa sněhu, se skupina
kamarádů vydala na hrad Kozlov na Dalešickou přehradu, avšak použili k tomu snad ty nejméně praktické
dopravní prostředky - skupině, která jela na kánoích po řece, zamrzla přehrada a já jsem zase na kole
bojoval s hlubokými závějemi. Možná vás při čtení obou příběhů napadla otázka, proč by tohle někdo dělal?
Proto bych chtěl nabídnout ještě odlišný pohled jednoho účastníka předvánoční výpravy - určitě poznáte,
kdo je autorem následujícího odstavce.

“Toto byl třetí, zatím nejdobrodružnější ročník našeho zimního Vánočního putování po řece Jihlavě. Pokaždé
se najde někdo, kdo se na nás dívá jako na šílence, kteří jdou umřít někam do zamrzlé nehostinné přírody. Já
tvrdím, že stačí mít trošku zkušeností, motivaci, dobrou náladu a dobré druhy („dobro-družství“), se kterými se
expedice uskuteční. Jak říká Kurt Hahn ve svém systému výchovy Outward Bound, člověk může dokázat
mnohem víc, než si myslí a málokdo si uvědomuje, čeho lze dosáhnout vzájemnou pomocí a týmovou
spoluprací. Pokud by lidé považovali vždy za prioritu bezpečí a komfort, nebyl by objeven Severní ani Jižní
pól, člověk by se nedostal na měsíc a nevylezl na Mount Everest. Nedosažitelné je jen to, o co se
nepokusíme. Stačí mít cíl a motivaci, cesta se najde.”

Já s odstavcem výše docela souzním. Přijde mi, že podobné ,,šílenosti”, i když mohou být i nepříjemné       
 a mimo komfortní zónu, nám mohou učinit život naplněnější a živější, zvlášť, když je prožíváme v partě
kamarádů a na konci můžeme vzájemně sdílet radost z úspěchu. Možná máte také v hlavě myšlenku,
kterou byste rádi uskutečnili, ale ještě jste se k tomu neodhodlali. Zkuste to, bude to stát za to. 



Vzhledem k tomu, že válka na Ukrajině stále pokračuje,   
 tak jsme se rozhodli uspořádat v Halahoji víkendovou
Charitativní čajovnu a sbírku na Katolickém gymnáziu
Třebíč. Celkem se podařilo vybrat přes 45 000 Kč.          
 Moc děkujeme za Vaši štědrost!
Výtěžek z této akce a sbírky jsme poslali na účet
organizace Chuť pomáhat. S touto organizací
spolupracujeme už od roku 2015 a důvěřujeme jí.                
 V současné době peníze využívají pro babičky, které
zůstaly bez pomoci ve válečných oblastech. Zajišťují jim
hlavně topivo, aby přežily zimu. Na jaře pak budou peníze
potřeba na zajištění jídla. 

Charitativní čajovna
a sbírka ve škole

CO UŽ SE PODAŘILO

2015

2016

2017

2018

2019

2021

2022

2023

37 722 Kč

27 133 Kč

82 712 Kč

71 523 Kč

38 136 Kč

26 479 Kč

4 000 Kč

45 065 Kč

CELKEM   332 770 Kč



Michal Zábrš

Představujeme
hlavní vedoucí
táborů

Jak ses dostal k Halahoji?
Když Halahoj vznikal, vedl jsem s Jirkou Vorlíčkem
– Pajdou 43. oddíl Letící Hvězda. A jelikož náš oddíl
byl vždy trochu "černou ovcí" místního skautingu,
hodně otevřený i jiným vlivům a s Vítkem jsme se
dobře znali, vzájemné kontakty a prolínání byly
samozřejmostí. Já jsem třeba v té době jeden rok
vařil čaj na úterních čajovnách, na ty klidné večery
vzpomínám velmi rád. Spousta aktivních či bývalých
členů oddílu si v Halahoji našla svoje místo. Podíleli
se na pořádání akcí a někteří se podílejí dodnes. Dá
se říci, že právě kvůli Halahoji náš oddíl zanikl, ale
nemyslím to ve zlém, Halahoj v tom byl nevinně      
 a mělo to tak asi být.

Čím se v Halahoji zabýváš?
Podílím se na pořádání některých akcí ať už více či
méně spjatých s Halahojem – Třebíčský
půlmaraton, Tulácké tábory pro děti                         
 v Naloučanech, dříve jsem spolupořádal
halahojské plesy a teď je zase chceme obnovit,
občas mě Vítek využije na nějaké grafické práce.
Trochu stále doufám, že uděláme ještě nějaký
zážitkový kurz, naposled jsem dělal Hrdiny (2017).
Občas zajedu na nějakou brigádu. Motám se na
periferii Halahoje a motám se tam rád.

 

Co tě na Halahoji baví?
Určitě je v tom také trochu sentiment, ale i ta
současná živost mě baví. To že Halahoj nezůstal
ve zmiňovaném sentimentu a krasosmutnění, kde
bývám často já, ale umí hledat, jak pokračovat dál.
Výrazně bližší mi je Halahoj hledající univerzální
pravdu narozdíl od té dogmatické. A i když to zní
asi pateticky, mám rád lidi v Halahoji, to jaké
prostředí si pro sebe i ostatní dokážou vytvořit,
věřit mu a vytrvat v něm.



Chystá se

Bližší info k akcím najdete na webu
Halahoje - http://www.halahoj.org/

Dotyk - křesťanská víkendovka pro mladší
studenty KG
14.-16. 4. 2023

Tajemství Ocelového města - víkendovka pro
účastníky táborů Pod Templštýnem
21.-23. 4. 2023

Ty Brďo! - outdoorová akce pro mládež v Brdech
28. 4.-1. 5. 2023

Halahoj třebíčský půlmaraton
29. 4. 2023

Indiana Jones a bájná Atlantida - víkendovka pro
účastníky táborů Pod Templštýnem
5.-7. 8. 2023

Brigáda na Strojatíně
12.-14. 5. 2023

Tajemství zátoky perel - víkendovka pro mladší
studenty KG
2.-4. 6. 2023

Cesta pohádkovým lesem - pro rodiny s dětmi
4. 6. 2023

Brigáda na Mrákotíně
9.-11. 6. 2023

Den absolventů Katolického gymnázia Třebíč
23. 6. 2023

Brigáda na Strojatíně a v Naloučanech
23.-25. 6. 2023

Tábory Halahoje
červenec a srpen 2023

http://www.halahoj.org/



